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تذکر یک نماینده به دولت 
خاطر تورم

علی حــدادی، نماینده مردم ســاوجبلاغ و نظرآباد در 
مجلس شــورای اسلامی در جلسه علنی دیروز مجلس 
و در نطق میان دستور با بیان اینکه در این دولت تلاش 
گســترده ای برای بازســازی روابط با دنیا و اصلاح امور 
صورت گرفته، اظهار داشــت: از قوه قضاییه می خواهیم 

که با بانیان وضع موجود برخورد کند.
به گزارش ایسنا، وی در ادامه با بیان اینکه تأمین کالاهای 
اساسی موردنیاز مردم در بازار بسیار مهم است، ادامه داد: 
نظارت و کنترل دولت بر قیمت کالاهای اساسی مشمول 
ارز 4200تومانــی پس از اصلاح قیمت ارز ضروری تر از 

گذشته است.
عضو کمیســیون شــوراها و امور داخلی کشور با بیان 
اینکه متأســفانه خیلی از افراد نیازمند یارانه از دریافت 
آنجا مانده اند، گفت: در شبکه توزیع کالاهای اساسی نیز 
اشکالات فراوانی است که باید باتدبیر دولت برطرف شود. 
حدادی خطاب به رئیس جمهور و دولت ادامه داد: برای 
عدم افزایش نقدینگی و عدم استقراض از بانک مرکزی 
مبارزه کنیــد؛ چراکه مردم طاقت گرانی بیش از این را         
ندارند و در بازار مسکن هم توانایی تحمل گرانی بیش از 

این میزان را         ندارند.
وی ادامه داد: جنگ روســیه و اوکرایــن و گرانی مواد 
غذایی به ما فهماند که تا می توانیم باید برای قوی شدن 

و تأمین کالاهای اساسی اقدام کنیم.
عضو مجمع نمایندگان استان البرز در مجلس در پایان 
با بیان اینکه قانون رتبه بندی معلمان با تلاش مجلس 
یازدهم به تصویب رســید، گفت: اما معلمان همچنان 
چشم انتظار اجرایی شدن این قانون هستند و لازم است 
عــلاوه بر اجرای این قانون، نیروهــای خرید خدماتی، 

غیردولتی و نهضتی ها نیز تعیین تکلیف شوند.

دولت نباید ابتدا روی معیشت
 مردم دست می گذاشت

  عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی می گوید: دولت نباید ابتدابه ساکن روی 
نقطه های حساسی مثل خوراک و معیشت مردم، مثل 
نان دســت می گذاشــت. محمود احمدی بیغش، در 
گفت وگو با مُنیبان در واکنش به اعتراضات صورت گرفته 
گفت: قطعاً هر پالس منفی در هر زمینه ای نگران کننده 
محســوب می شود اما ان شــاءالله قابل رفع شدن است. 
در حقیقت مســئولان باید شــرایط را مدیریت کنند، 
خواســته ها و مطالبات به حق را پاسخ مثبت بدهند و 
با مدیریت درســت و صحیح اجازه ندهند، افرادی این 
مطالبات به حــق را به بیراهه هدایــت کنند.  نماینده 
مردم شازند در مجلس ضمن ارزیابی اقدام دولت برای 
به سرانجام رســاندن اصلاحات اقتصادی تصریح کرد: 
اصلاحات اقتصادی به واقع کار بزرگی است و کار بزرگ 
می تواند، نقص هم داشته باشد این هم شاید نقص هایی 
داشته باشد. بنده معتقدم که دولت نباید ابتدابه ساکن 
روی نقطه های حساسی مثل خوراک و معیشت مردم، 
مثل نان دســت می گذاشت اما حالا که ورود شده، باید 
هم مدیریت کند که درست انجام شود، به سامان برسد 
و هم اقشار آسیب پذیر که قشر عظیمی از مردم را شامل 

می شوند، در این قصه فدا نشوند.

هرگونه تعهد بین المللی باید به 
تصویب مجلس برسد

به گزارش فارس، حجت الاسلام علیرضا سلیمی نماینده 
مردم محلات در مجلس شــورای اســلامی در نشست 
علنی دیروز سه شــنبه )سوم خرداد( مجلس با اشاره به 
برگزاری هفتاد و پنجمین نشست مجمع جهانی سلامت، 
اظهار داشت: قرار است از ایران نمایندگانی برای حضور 
در این نشســت با موضوع بررسی پیش نویس معاهده 
بین المللی همه گیری حضورداشته باشند. طبق اصول۷۵ 
و ۱2۵قانون اساســی باید هر گونه تعهد بین المللی به 
تصویب مجلس برسد. وی بیان کرد: اگر بدون تصویب 
مجلس قول و قراری داده شود، وجاهت قانونی ندارد و 
با اصول ۷۵ و ۱2۵قانون اساسی مغایر است. محمدباقر 
قالیباف در پاسخ به این تذکر، گفت: هر تعهد در حوزه 

بین المللی به مصوبه مجلس نیاز دارد.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح:
ترور شهید خدایی مطمئناً 

بی پاسخ نمی ماند
سرلشکر باقری با صدور پیامی شهادت مظلومانه مدافع 
حرم ســردار رشید اسلام »ســرتیپ دوم پاسدار صیاد 
خدایی« را تبریک و تســلیت گفت و تأکید کرد: ترور 
شهید پاسدار صیاد خدایی مطمئناً بی پاسخ نخواهد ماند. 
به گزارش سپاه نیوز: سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری 
رئیس ســتادکل نیروهای مسلح در پیامی به مناسبت 
شهادت سردار رشید اسلام سرتیپ صیاد خدایی گفت: 
ترور این شهید والامقام نشانه زبونی و خواری مدعیان 
دروغین حقوق بشــر و تلاش مذبوحانه شان در جهت 
سرپوش گذاشتن به شکست های مفتضحانه برابر جبهه 
مقاومت است و مطمئناً بی پاسخ نخواهد ماند. سرلشکر 
باقری افزود: شــهادت مظلومانه و پرافتخار مدافع حرم 
سردار رشید اسلام »سرتیپ دوم پاسدار صیاد خدایی« 
را بــه محضر مقام معظم رهبــری و فرماندهی کل قوا 
)مدظله العالی(، پاســداران انقلاب اسلامی و مجاهدان 
مؤمــن مقاومت اســلامی و خانواده معظــم تبریک و 
تسلیت عرض می نمایم. بی شــک صیاد عزیز که عمر 
خود را با مجاهدت در مســیر نورانی ولایت و عشق به 
اهل بیت عصمت و طهارت )ع( و دفاع از آرمان های بلند 
انقلاب و نظام اسلامی و امنیت، عزت و سربلندی ایران 
عزیز سپری کرد، برای همیشه الگوی مهاجران الی الله 
و پاســداران فداکاری و سلحشور است که در اخلاص، 
گمنامی و ساده زیستی در سپهر شرافت و مردانگی اوج 

می گیرند.

خبر

امیررضــا واعظ آشــتیانی فعال  همدلی|  
سیاســی اصولگرا و از اعضای اسبق شورای 
شــهر تهران در گفت وگو بــا »همدلی« به 
بررســی عملکرد دولت رئیسی پرداخت و در 
خصوص تصمیمات اقتصادی گرفته شده در 
ماه های اخیر گفت: »نکته ای که حائز اهمیت 
است این اســت که نمی خواهیم بهانه جویی 
باشــد اما باید این واقعیت را پذیرفت که این 
دولت وارث تصمیماتی اســت که در گذشته 
گرفته شده و تبعات آن حالا خودش را نشان 

می دهد.«
وی ادامه داد: »این دولت نیز اگر بنا باشد که 
تصمیماتی بگیرد که تبعاتش برای آینده باشد 

باید احتیاط کند.«
واعــظ آشــتیانی یادآور شــد: »بســیاری 
فکــر می کنند تصمیم گیری ســاده اســت، 
درصورتی کــه تصمیم گیری هنری مبتنی بر 
فرایند کارشناسی است. یک تصمیم ساده با 
تصمیمی که جنبه عمومی و تأثیرات زیادی 
دارد کاملًا متفاوت اســت و مســئولان باید 
به گونه ای تصمیم گیری کنند که اثرات آن در 

آینده مثبت باشد و آیندگان افتخار کنند.«
این فعال سیاسی اصولگرا در ادامه تأکید کرد: 
»متأسفانه در گذشته تصمیماتی گرفته اند که 

اکنون اثرات خودش را نشان می دهد.«
واعظ آشتیانی عنوان کرد: »دولت امروز باید 
باتدبیر، تعقل و کارشناســی به سمتی برود 
که این جراحی که همــه از آن یاد می کنند 
انجام شود و این شجاعت را داشته باشد تا این 

جراحی صورت بگیرد.«
وی در ادامــه ضمن یــادآوری این نکته که 
»همواره ایــن انتقاد مطرح بوده اســت که 
چرا جراحی اقتصادی را به طور کارشناســی 
شــروع نمی کنند و چرا جراحی واقعی انجام 
نمی شود«، گفت: »دولت ها همواره به صورت 
پوپولیســتی با چنین موضوعاتــی برخورد 
می کردنــد و صرفــاً علاج و مســکنی برای 
بحران ها و معضلات اقتصادی داشتند، ازاین رو 
این انتقاد همیشــه به دولت ها بوده است که 
چرا به سمت تحول اساسی حوزه اقتصاد وارد 
نمی شــوند.« وی اضافه کرد: »دولت رئیسی 
دست به جراحی زده ولی انتظار است که این 
تیغ هم برنده و هم تأثیرگذار باشد و کمترین 
اثر ســوء را بگذارد، اما به هرحال باید در نظر 

داشت که جراحی دارای درد است.«
واعظ آشــتیانی با بیان اینکه »به هرحال در 
این جراحی اقتصادی اگر بی حسی هم بزنند، 
درد خود را خواهد داشت« افزود: »به همین 
دلیل منتقدان باید ســعی کنند که منصف 
باشند. منتقدانی که همیشه به این نکته اشاره 
می کردند که چرا دولت ها به ســمت جراحی 
نمی رونــد، امروز که دولت می خواهد این کار 

را شروع کند، تلاش بر این دارند که دولت را 
به گونه ای دیگر به اذهان عمومی معرفی کنند. 
در بیان انتقادات نسبت به این تصمیم هم باید 

انصاف رعایت شود.«
این کارشناس سیاسی اظهار کرد: »من فکر 
می کنم که ایــن جراحی درصورتی که با تیم 
قوی جراحی و مجریانی کارآمد انجام شــود 
بتواند تأثیرات خوب و مثبتی را داشته باشد؛ 
مشــروط به اینکه پشتوانه کارشناسی داشته 

باشد.« 
وی در ادامه یادآور شــد: »جراحی اقتصادی 
جراحی ســاده ای نیســت که فکر کنیم یک 
شاخص را حل کنیم مشکل سایر شاخص ها 
حل شود.«  این کارشــناس ضمن تأکید بر 
اینکه »توســعه باید همه جانبه باشد« گفت: 
»اینکه در یک بخش واقعیتی را بگوییم و بقیه 
موارد را نادیده بگیرم درست نیست. در طول 
دهه های گذشــته، هیچ گاه دولت ها به برنامه 
پنج ســاله توجه نکردند که اگر به این برنامه 
توجه و عمل می کردند، امروز ما این گرفتاری 

اقتصادی را نداشتیم.«
 وی ادامه داد: »همه مشــکلات این بوده که 
دولت های مختلف به برنامه پنج ســاله توجه 
نکردند و در این میان مجلس شورای اسلامی 

نیز هیچ گاه پیگیر این مطالبات نبوده است.«
وی تأکید کــرد: »اگر مطالبات اجرای برنامه 
پنج ساله را می داشتیم، امروز وضع مملکت چه 
در عرصه اقتصادی و چه در سایر حوزه ها بهتر 
بود و اگر که به قانون اساسی عمل می کردیم 

اقتصاد کشور شرایط بهتری می داشت.«
واعظ آشــتیانی در ادامه بــه اقدامات دولت 
یازدهم و دوازدهم اشــاره کــرد و گفت: »در 
دولت آقای روحانی مقــام معظم رهبری به 

اقتصاد مقاومتی اشــاره کردند ولی در دولت 
بــاوری به اقتصاد مقاومتــی نبود. پس نباید 
کارهای نکرده دیگران را به گردن مســئولان 
دیگــر بیندازیــم.« وی در ادامه در خصوص 
نتایج این جراحی اقتصادی در کشــور گفت: 
»امیدواریم که این اتفاق بیفتد و بر اســاس 
کار کارشناســی پیــش رود. وقتی که هنوز 
نتیجه جراحی بیرون نیامــده ما نمی توانیم 
ادعا کنیم چه نتایجی خواهد داشت یا چگونه 
خواهد بود، اما می توانیم ادعا کنیم که جراحی 
اقتصادی نیازمند یکســری زیرســاخت ها و 
شاخصه ها است ولی اینکه امروز بگوییم چه 

شده است ممکن نیست.«
این فعال سیاســی اصولگرا تصریح کرد: »ما 
وظیفــه خــود می دانیم که از شــاخص ها و 
نیروهای کارآمد استفاده کنیم و در پایان این 
جراحی که دولت اعلام خواهد کرد، آن هنگام 

می توانیم قضاوت داشته باشیم.«
وی در ادامــه تأکیــد کــرد: »در طول این 
جراحــی دولت باید به انتقــادات توجه و به 
موضوعــات مغفــول مانده رســیدگی کند. 
هیچ گاه نمی توانیم بگوییم عملی مطلق کامل 
درمی آید، پس در مقابل انتقادات سازنده باید 

اصلاح انجام شود.«
واعظ آشــتیانی در خصوص همسویی قوای 
ســه گانه و تأثیر آن بر مدیریت کشــور نیز 
گفت: »اینکه برخی ها مدعی هستند سه قوه 
یکدست هستند، همیشــه نمی تواند مطلق 
باشد. نمی توان گفت که همیشه این سه قوه 
در یک راستا حرکت کنند، شاید یک قوه ای 
زاویه پیدا کند. نکته مهم تر اینکه همسویی قوا 
هم می تواند فرصت و هم می تواند یک تهدید 
باشــد. این موضوع زمانی تهدید می شود که 

یک قوه از سایر قوا فاصله پیدا کند.«
 وی اضافــه کــرد: »به هرحال تــا جایی که 
می بینیم مواضع قوه قضاییه نســبت به سایر 
قوا در برخی موضوعات، متفاوت از دولت است 
چرا کــه این قوه نگاه حقوقی دارد و این گونه 
نیســت که هرچه قوه مجریه انجام می دهد 

موردپسند واقع شود.«
این فعال سیاســی اصولگرا در ادامه تصریح 
کرد: »اتفاقاً یک نتیجه خوب این همســویی 
قوا این است که قوا می توانند تعامل کنند نه 
اینکه در اختیار هم باشند و البته تعامل کردن 
این نیســت که باج دهند و مطلق در اختیار 
یک قوای دیگر باشند. در قوای مقننه، برخی 
نمایندگان نسبت به دولت موضع گیری هایی 
داشتند که این امر نشان می دهد قوا مستقل 
هستند ولی در جهت منافع کشور جاهایی که 
باید منافع ملت در نظر گرفته شود، انتقادات 

خود را هم مطرح می کنند.«
واعظ آشتیانی در پایان با اشاره به اینکه »در 
مجموع باید نسبت به اقدامات و عملکرد دولت 
و قوای ســه گانه نقد منصفانه داشته باشیم« 
اظهار کرد: »باید ببینیم که دولت چه چیزی 

تحویل گرفته است. 
این موضوع مختص به این دولت نیست، حتی 
دولت بعد هم باید بررسی کند که چه چیزی 
را تحویل می گیرد. وضعیت دولت ها به مانند 
دوی امدادی اســت که باید با سرعت تمام و 
با موفقیت هایی که به دســت می آورند، این 
مأموریــت را به دولت بعــد منتقل کنند اما 
مشکل اینجاست که این داستان را در میان 
دولت های ایران کمتر می توان دید. امیدواریم 
که دولت رئیسی به گونه ای باشد که در پایان 
کار خود، نکات مثبت را موردتوجه قرار دهد.«

واعظ آشتیانی در گفت وگو با »همدلی«:

دولت در جراحی اقتصادی به انتقادات توجه کند

همدلــی|  هنوز خیلــی از وعده های رنگارنگ و شــیرین 
دولتمردان نگذشــته اســت. سال گذشــته بعد از انتخابات 
ریاست جمهوری همکاران ســید ابراهیم رئیسی در دولت، 
همچنان به شــعارها و وعده های انتخاباتی خود ادامه دادند. 
ازجمله محسن رضایی که به معاونت اقتصادی منصوب شده 
بود نیز وعده های خود را ادامه داد. او اوایل پاییز سال گذشته 
به عنــوان معاون اقتصــادی دولت گفته بــود: »برنامه های 
جدیدی برای بهبود شرایط داریم و به احتمال زیاد در آذرماه 
خبرهای خوبی به مردم خواهد رســید. آینده بورس بسیار 
خوب خواهد بود.« رئیسی نیز به عنوان رئیسی جمهوری در 
ســخنان متعددی سال گذشته تأکید کرده بود که به آینده 
امیدوار است و به زودی همه امور کشور به سمت خوبی پیش 
می رود. ازجمله او بر موضوع معیشــت مردم تأکید داشت و 
می گفــت حتماً زندگی مردم را به برجام گره نمی زند بلکه با 
اتکای به توان داخلی فشــار بر مردم را کم می کند. محسن 
رضایی در جریان سفر خود به خوزستان در گردهمایی ائمه 
جمعه این استان اظهار داشت: »دولت به دنبال تحول است 
و خوشبختانه رئیس جمهور چندین اندیشکده را بسیج کرده 

تا برای تدوین و سند تحول کشور همفکری و همکاری کنند. 
بیش از 2۶سال است که مقام معظم رهبری از همه دولت ها 
ایجاد تحول در بخش های مختلف را خواســتار اســت اما تا 

کنون اقدام مؤثری انجام نشده است.«
رضایی با اشــاره به اینکه انتظــار رهبر معظم انقلاب تدوین 
سند تحول سیاسی و اجرای سیاست های اصل44 است ادامه 
داد: »هر جامعه ای که می خواهد متحول شــود باید در تمام 
جنبه ها متحول شــود، عدم توازن در یــک بخش و ندیدن 
تعــادل در بخش های دیگر باعث می شــود تا آرام آرام موتور 
سیاســت کم تحرک شود. از نظر تاریخی هم باید این انقلاب 
یک توازن همه جانبه داشته باشد.« وی با اشاره به اینکه بعد 
از ۳00ســال ایران اقتدار و امنیت و استقلال پیداکرده است 
افزود: »انباشتگی و تراکم مشــکلات در مسئله اقتصادی و 
فرهنگی روزبه روز اوضاع کشــور را با خطر مواجه کرده است 

به همین دلیل باید تحول و انقلابی در کشور ایجاد شود.«
رضایی از دیگر محورهای تحول در ســرمایه گذاری را تولید 
و اشتغال دانســت و اظهار داشت: »محور دیگر تحول بحث 
تجارت اســت، متأســفانه در بخش تجــارت از فرصت های 

سرمایه گذاری به خوبی استفاده نشده است.«
وی با اشاره به اینکه اصلاح نقدینگی و تورم از دیگر محورهای 
این تحول است افزود: »به دنبال این هستیم یارانه به دست 
مردم برسد، اگر گرانی و تورم را حل نکنیم تمامی این اقدامات 
مشکلی را حل نخواهد کرد، باید بین نقدینگی کشور و تأمین 
کالا توازن ایجاد شود.« معاون اقتصادی رئیس جمهور با بیان 
اینکه در چند ســال اخیر تورم 40درصدی را تجربه کردیم 
و امسال هم شرایط ســختی خواهیم داشت ادامه داد: »در 
۵0سال اخیر فروش دلارهای نفتی به بانک مرکزی مشکلات 
زیادی را برای اقتصاد کشور ایجاد کرد. دولت جلوی این اقدام 
را گرفت و تصمیم گرفته شــده این دلارها به تمامی بانک ها 

فروخته شود.«
وی با اشاره به کسری بودجه دولت قبل اظهار داشت: »دولت 
قبل ۵00هزار میلیارد ریال به عنوان تنخواه از بانک مرکزی 
دریافت کرده بود که این پول بدون پشــتوانه وارد بازار شد 
و مشکل نقدینگی در کشــور ایجاد کرد. دولت های گذشته 
نسبت به فروش دلار نفتی جهل داشته و در خصوص کسری 

بودجه ناتوان بودند.«

وعده های شیرین دولت کجا رفت؟

از خبر خوب تا تصمیم سخت

همدلی| مســعود ستایشی در اولین نشست خبری در سمت 
ســخنگویی قوه قضاییه در پاسخ به سؤالی درباره زمان اجرای 
حکم اعدام احمدرضا جلالی یا احتمال مبادله وی با حمید نوری 
مطرح گفت: »فرایند رسیدگی به اتهامات احمدرضا جلالی به 
پایان رســیده و حکم شــرعی در خصوص ایشان صادرشده و 
پرونده در مرحله اجرای رأی اســت و مسئله مبادله نیست؛ لذا 
بحث اجرا را داریم و در اختیار دادســتان مربوطه است.« وی با 
طرح این پرسش که وضعیت احمدرضا جلالی مشخص است 
ولی حمید نوری کجاست و چه سرنوشتی پیداکرده است؟ ادامه 
داد: »موازین قانونی و حقوقی در حوزه داخلی و بین المللی در 
خصــوص حمید نوری صورت نگرفته و جای اعتراض اســت. 
شرایط حمید نوری تحت تأثیر القائات گروهک منفور معاندین 
با جمهوری اســلامی باانگیزه سیاســی اســت.  از آقای نوری 
حق دسترســی به وکیل را منع کردند که جزو حقوق مســلم 
دادرسی هاســت.  ما در زندان دغدغه چــه داریم و دیگران چه 

می کنند؟ برای جامعه بین الملل متأسفم. قریب 20روز تماس 
تلفنی آقای نوری را قطع کردند و دو ســال در انفرادی است و 
اجازه ملاقات ندادند و منع کردند. این ها حقوق بشری است که 
از آن تعریف می کنند و تعریف آن را در شرایط نوری می بینیم.« 
ستایشی تأکید کرد: »مبادله ای وجود ندارد. وضعیت حمید نوری 
وخیم است؛ چشم هایش ناراحتی دارد. مظلومیت آقایان نوری و 
اسدی را باید تبیین کنیم . وظیفه ذاتی ما است. روز، روز شهادت 
مظلوم است. بیاییم مظلومیت ها را تبیین کنیم؛ چراکه آن هایی 
که دم از حقوق بشــر می زنند، موجبات شــرمندگی را فراهم  
آوردند.« وی در پاسخ به سؤالی درباره بازداشت اسدالله اسدی 
دیپلمات کشــورمان گفت: »باید بیانیه داد؛ زیرا بدن انسان به 
تکان می افتد.  آقای اسدی بازداشت و تعقیب جزایی اش و صدور 
حکم قضایی او و هــر آنچه در این حکم صورت گرفته قانونی 
نیســت. آقای اسدالله اسدی دیپلمات کشــور است و بر اساس 
طراحی از پیش طرح شده و استفاده ابزاری گروهک تروریستی 

نفاق او را بازداشــت کردند که دقیقاً خلاف مقررات بین المللی 
و خلاف کنوانســیون وین است. در مقاطع مختلف اعتراضات 
رسمی ایران به کشــورهای آلمان و اتریش و بلژیک داده شده 
اســت. فرایند دادرسی در آلمان و بلژیک را ناعادلانه می دانیم. 
علاوه بر این که آقای اســدی مثل آقــای نوری از ابتدایی ترین 
حقوق برخوردار نبوده اســت؛ حتی به حقــوق بنیادین برای 
ایشان بی توجه بودند. نظام مقدس جمهوری اسلامی از ظرفیت 
حقوقی و دیپلماتیک به صورت فعالانه برای این موضوع استفاده 
خواهد کرد. از دولت بلژیــک می خواهیم بدون درنگ و بدون 
قید و شرط نسبت به آزادی ایشان اقدام کند. نگهداری ایشان 
وجاهت قانونی ندارد و مکلف اند آن ها جبران کنند.« ستایشی 
در پاسخ به سؤالی درباره آخرین وضعیت پرونده کرسنت و بیژن 
زنگنه وزیر سابق نفت گفت: »این پرونده در دادگاه کیفری یک 
تحت رســیدگی است و فرد موردنظر در دادگاه حضور یافته و 

پرونده در حال رسیدگی است.«

سخنگوی جدید قوه قضاییه در اولین نشست خبری:

موضوع مبادله جلالی با نوری مطرح نیست

 پژوهشگران و اســاتید دانشگاه در مظان 
اتهام جاسوسی

- محمدصادق کوشــکی از چهره هــای اصولگرا در 
مصاحبه با فارس گفته: »معنی جاسوســی خیلی 
عوض شــده و در شرایط فعلی شــکل سنتی ندارد. 
بیشــتر پژوهش هایی که اســاتید دانشــگاه انجام 
می دهند ارزش بالایی برای سرویس های بیگانه دارد، 
نتایج این پروژه ها، اسناد امنیتی محسوب می شوند 
چرا که نتایج این پژوهش ها در رشــته های مختلف 
برای دشــمنان بسیار با ارزش اســت. اگر اساتید و 
پژوهشگران که به برخی اطلاعات و داده ها دسترسی 
دارند در حفظ این اســناد دقت نکنند، بدون اینکه 
مطلع باشــند عملًا در حال کمک به سرویس های 
جاسوســی بیگانه هستند. کســانی که به حکومت 
اعتراض دارند، ممکن اســت بدون اینکه بدانند در 
مسیر اعتراض خود به طرح های ضد امنیتی دشمن 
کمک کنند و رســماً عامــل اجرایی طرح های ضد 

ایرانی شوند.«

حاشیه های سیاست

مشکلات کشور با روش آزادسازی 
خرمشهر، حل می شود

فرمانده نیروی دریایی سپاه گفت: اینکه رهبر انقلاب 
با شناخت از وضعیت و موقعیت کنونی کشور، همگان 
را به مجاهدت و رفع مشکلات مردم با همت جهادی 
و روحیه انقلابی همانند آزادســازی خرمشهر تأکید 
می فرمایند، یعنی امور دیگر کشور هم با همان روش و 
در همان مسیر مثل آزادسازی خرمشهر، حل خواهد 
شــد. به گزارش فارس، سردار دریادار پاسدار علیرضا 
تنگســیری فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران به 
مناسبت فرا رسیدن ســوم خرداد، سالروز آزادسازی 
خرمشهر، با تعدادی از جانبازان جنگ تحمیلی دیدار 
و از آن ها دلجویی کرد. وی با حضور در آسایشــگاه 
جانبازان دفاع مقدس، ضمن گرامیداشــت حماسه 
فتح خرمشــهر در ســال ۱۳۶۱، از جانبازان سرافراز 
کشــورمان به عنوان الگو و نماد ایثار، مقاومت و صبر 
یاد کرد و افزود: شــما جانبازان عزیز که با رشادت ها، 
دلاوری ها و اهدای جسم و جان خود، امنیت را برای 
ایران اســلامی به ارمغان آوردیــد، یقین کنید این 
ایثار و جان فشــانی ها هرگــز از حافظه و ذهن مردم 
قدرشناس این سرزمین ایران اسلامی، از بین نخواهد 
رفت. وی با اشــاره به فرمایش حضرت امام خمینی 
رحمة الله علیه مبنی بر اینکه »خرمشهر را خدا آزاد 
کرد«، ابراز داشت: باوجودی که امام اشراف کامل بر 
اوضاع واحوال جنگ داشت و می دانست که خرمشهر 
با چه مشقتی و ســختی آزاد شده، خواست دل ها و 
قلوب رزمندگان را به قدرت لایزال الهی معطوف دارد 
و آن جمله حکیمانه و عالمانه فرمود »خرمشهر را خدا 
آزاد کرد«؛ یعنی ما باید در همه کار ها اگر می خواهیم 
به رستگاری و پیروزی برسیم، نهایت سعی و تلاش 
خود را انجام دهیم، بهترین تدبیر را اتخاذ و بعد همه 
امور را به خداوند متعال واگذار کنیم، حتماً این اتفاق 
در آزادسازی خرمشهر، در سال ۱۳۶۱ افتاد و ای کاش 
قــدر این رهنمود امام را می دانســتیم و بعد از دفاع 
مقدس هم همیشه این گونه عمل می کردیم. فرمانده 
نیروی دریایی سپاه با بهره گیری از کلام رهبر معظم 
انقلاب در دانشگاه امام حسین )ع( که سه سال پیش 
فرمودند »خرمشــهر ها در پیش است«، افزود: اینکه 
امام جامعه اســلامی، حضــرت آیت الله العظمی امام 
خامنه ای عزیز، ولی امر مسلمین با شناخت از وضعیت 
و موقعیت کنونی کشــور، همــگان را به مجاهدت و 
رفع مشکلات مردم با همت جهادی و روحیه انقلابی 
همانند تدبیر، ایثار و مقاومتی که در راه آزادســازی 
خرمشهر انجام شــد، تأکید می فرمایند، یعنی امور 
دیگر کشور هم با همان روش و در همان مسیر مثل 
آزادسازی خرمشهر، حل خواهد شد. تنگسیری گفت: 
ما امروز باید قدردان ازخودگذشتگی و جان فشانی های 
شــما جانبازان و ایثارگران قهرمان باشــیم و تعهد 
می دهیــم ما رزمندگان دریادل بــا توکل بر خداوند 
متعال ادامه دهنده راه امام و شــهدا و شــما باشیم و 
در عرصه دریا با صلابت و محکم در مقابل متجاوزان، 
مســتکبران و ظالمان عالم لحظه ای کوتاه نخواهیم 
آمد و در نهایت توان و تاآخرین نفس می ایســتیم و 

ان شاءالله پیروز و رستگار خواهیم شد.

احتمال برگزاری الکترونیکی انتخابات 
هیات رئیسه مجلس

سخنگوی فراکسیون انقلاب اسلامی گفت: در جلسه 
فراکســیون انقلاب اســلامی مقرر شــد فراکسیون 
لیســتی برای انتخابات هیئت رئیســه ارائه نکند و 
همچنین انتخابات به صورت دســتی انجام نشــود 
و رأی گیــری به صورت الکترونیکی برگزار شــود. به 
گزارش اعتمادآنلاین ولی اســماعیلی، ســخنگوی 
فراکســیون انقلاب اسلامی مجلس شورای اسلامی، 
در تشــریح جلسه امروز سه شــنبه این فراکسیون، 
اظهار داشت: شورای مرکزی فراکسیون صبح دیروز 
جلســه ای برگزاری کرد و در آن مصوب شد که ابتدا 
فراکســیون انقلاب اسلامی لیســتی برای انتخابات 
هیات رئیسه ارائه نکند. وی افزود: همچنین قرار شد 
که انتخابات هیات رئیسه مجلس دستی انجام نشود و 
رأی گیری به صورت الکترونیکی برگزار شود. سخنگوی 
فراکسیون انقلاب اسلامی گفت: دستور جلسه صبح 
امروز بعدازظهر در نشست عمومی فراکسیون انقلاب 
اسلامی مطرح شــد و با ۱۱۵رأی مثبت نمایندگان 
با اقدام شــورای مرکزی فراکســیون موافقت کردند 
تا هم لیستی ارائه نشــود و هم رأی گیری به صورت 
الکترونیکی برگزار شود. انتخابات هیات رئیسه مجلس 
قرار است امروز چهارشنبه )چهارم خردادماه( برگزار 

شود.

خبر


